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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mit tesz azért a kormány, hogy a pedagógusok életkörülményei 
javuljanak, és ne folytatódjon a tömeges pályaelhagyás?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A pedagógusok bérhelyzete régóta a hazai közoktatás egyik központi kérdése. Az alacsony 
fizetések, az anyagi megbecsülés hiánya az egyik döntő okát képezi a pályaelhagyásnak, a 
pedagógusok átlagéletkora növekedésének. Tudja ezt a kormány is. Nem véletlen, hogy Orbán 
Viktor a választások utáni április 6-i nemzetközi sajtótájékoztatóján úgy fogalmazott, hogy „Amit 
vállaltunk, azt meg kell csinálni. Azt vállaltuk, hogy ebben az évben is, a következő évben és az azt 
követő évben is 10%-os béremelés lesz.”

 

Bizottsági meghallgatásán Miniszter úr már másként nyilatkozott. Azt állította, hogy „nem ígér 
semmit, de azt meg is tartja.” Nemrég pedig már azt hangsúlyozta, hogy a pedagógusok is örüljenek
annak, hogy idén nem lesz elvonás.

 

Közben az infláció tovább gyorsult, májusban már elérte a 10,7%-ot, az élelmiszerárak emelkedése 
pedig a 18%-ot is meghaladta. A pedagógus béremelés így semmivé válik, sőt további áremelkedés 
esetén fizetésük reálértéke is csökken.

 

Hiába érvel a kormány úgy, hogy 2010-hez képest e téren is jelentős javulás következett be. Abban 



 
az évben a világválságot követően a költségvetés még a GDP 5,5%-át fordította oktatásra, az idei 
előirányzat szerint viszont ez az arány már csak 3,6%, jövőre pedig – miként ez a benyújtott 
törvényjavaslatból kiderül – mindössze 3,5%. Abszolút összegben a jövő évi növekmény a 200 
milliárd forintot sem éri el.

 

E néhány adat is azt bizonyítja, hogy az elmúlt 12 évben az oktatás, csakúgy, mint az egészségügy, a
szociális ellátás vagy a nyugdíjfizetés nem volt prioritás a Fidesz-kormány számára. E területeken a 
kiadások emelkedése jóval elmaradt a GDP növekedési üteme mögött. A negatív eredmény az 
oktatás területén is egyértelműen látszik: jelenleg már 16 ezer tanár hiányzik a rendszerből, és üres 
álláshelyekkel a nagyvárosokban, sőt Budapesten is találkozhatunk.

 

E helyzetben rendkívül fontos lenne az egyszeri, radikális, legalább 50%-os béremelés. Ennek 
elmaradásáért a kormány ne Brüsszelt és az ellenzéket tegye felelőssé, hanem mindent kövessen el 
azért, hogy Magyarország hozzájusson a Helyreállítási Alapból hazánknak járó forráshoz, amely 
lehetővé tenné, hogy költségvetésen belüli átcsoportosításokkal megteremtsük a pedagógus 
béremelés fedezetét. E célra egyébként felhasználhatnánk a globális minimumadóból származó 
többletbevételt is, melynek uniós bevezetését éppen most vétózza meg a kormány.

 

Mindezek alapján kérdezem Miniszter urat

 

• Mit tesz azért, hogy az oktatási kiadások GDP-n belüli aránya érzékelhetően növekedjen?
• Mit tud ígérni jövőre a pedagógusoknak, mit tesz azért, hogy életkörülményeik javuljanak, 

ne folytatódjon a tömeges pályaelhagyás és ismét vonzó legyen a tanári, tanítói, 
óvópedagógusi pálya a fiatalok számára?

• Indokoltnak tartja-e a pedagógusbérek felzárkóztatását a diplomás átlagbérek szintjére?
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